

ՀԱՐՈՒԹՅՈՒՆ Հ. ԽՈՒԴԱՆՅԱՆ

Ալգիի առաջին հիշատակությունները ասորեստանյան սեպագիր աղբյուրներում (Ք.ա. XIII դար) 3

ՎԱՀԵ Ս. ՍԱՐԳՍՅԱՆ

Կ.Ֆ. Լեման-Հաուպտի հետազոտությունները Հայկական լեռնաշխարհի ասորեստանյան արձանագրությունների վերաբերյալ 17

ՄԻՔԱՅԵԼ Ս. ԲԱԴԱՆՅԱՆ

«Պատմում են օղերը»... Գիրը որպես ուրարտական կայսրության ստեղծման կարևոր չափորոշիչ 35

ԳԵՎՈՐԳ Է. ԿԵՍՈՅԱՆ

Հայաստանի առաջին Հանրապետության դիվանագիտական ներկայացվածությունը 56

ՀԱՆՈ Կ. ՍՈՒՔԻԱՍՅԱՆ

Բաքվում Խորհրդային Հայաստանի լիազոր ներկայացուցչության գործունեության պատմությունից (1920–1922 թթ.) 74

ՄԱՐԻԱՄ Մ. ՀԱԿՈԲՅԱՆ

Բուլղարիայի և Ռումինիայի Հայոց թեմական առաջնորդարանների ազգային կրթության կազմակերպմանն ուղղված ջանքերը 1920–1930-ական թթ. 87

ԳԱՅԱՆԵ Ս. ՀՈՎՀԱՆՆԻՍՅԱՆ

Խորհրդային Հայաստանից ադրբեջանական բնակչության վերաբնակեցումը 1947–1953 թթ. 106

ԳԱՅԱՆԵ Խ. ՂԱԶԱՐՅԱՆ

Առօրյա կյանքը 1946–1954 թթ. խորհրդահայ գեղարվեստական ֆիլմերի համատեքստում	130
---	-----

ԳԱԳԻԿ Ա. ԺԱՄՀԱՐՅԱՆ

Խորհրդային Հայաստանում «ազգային զարթոնքի» գաղափարական վերահսկողության և սոցիալական արձագանքների հարցի շուրջ	143
---	-----

ԿԱՐԵՆ Գ. ՄԿՐՏՅԱՆ

Իրանի հայ համայնքի մասնակցությունը համահայկական նախաձեռնություններին 2000-ական թթ.	162
---	-----

СОДЕРЖАНИЕ

АРУТЮН О. ХУДАНЯН

- Первые упоминания об Алзи в ассирийских клинописных источниках (XIII век до н.э.) 3

ВАГЕ С. САРГСЯН

- Об исследовании ассирийских надписей Армянского нагорья К.Ф. Леманом-Гауптом 17

МИКАЭЛ С. БАДАЛЯН

- «Рассказывают кольца»... Письменность как важный стандарт для образования урартской империи 35

ГЕВОРГ Э. КЕСОЯН

- Дипломатическое представительство первой Республики Армения 56

АМО К. СУКИАСЯН

- Из истории деятельности Полномочного представительства Советской Армении в Баку (1920–1922 гг.) 74

МАРИАМ М. АКОПЯН

- Усилия Болгарского и Румынского армянской епархии по организации национального образования в 1920–1930-х годах..... 87

ГАЯНЕ С. ОГАННИСЯН

- Переселения азербайджанского населения из Советской Армении в 1947–1953 годах 106

ГАЯНЕ Х. КАЗАРЯН

- Повседневность в контексте советских армянских художественных фильмов 1946–1954 годов 130

ГАГИК А. ЖАМГАРЯН

О вопросах идеологического контроля «национального подъёма» в Советской Армении и его откликов в общественном сознании	143
--	-----

КАРЕН Г. МКРТЧЯН

Участие армянской общины Ирана в общеармянских инициативах 2000-х гг.	162
--	-----

CONTENT

HARUTYUN H. KHUDANYAN

The first mentions of Alzi in Assyrian cuneiform sources (13 th century BC)	3
--	---

VAHE S. SARGSYAN

On the study of Assyrian inscriptions in the Armenian Highland by C. F. Lehmann-Haupt	17
---	----

MIQAYEL S. BADALYAN

"The rings are telling"... The writing as an important standart for the formation of the Urartian empire	35
--	----

GEVORG E. KESoyAN

Diplomatic representation of the First Republic of Armenia ..	56
---	----

HAMO K. SUKIAsYAN

From the history of the activities of the Plenipotentiary Representation of Soviet Armenia in Baku (1920–1922)	74
--	----

MARIAM M. HAKOBYAN

The efforts of the Armenian Dioceses of Bulgaria and Romania in the organization of the national education in the 1920s–1930s.	87
---	----

GAYANE S. HOYHANNISYAN

Resettlement of the Azerbaijani population from Soviet Armenia (1947–1953)	106
--	-----

GAYANE KH. GHAZARYAN

Everyday life in the context of Soviet-Armenian feature films of 1946–1954	130
--	-----

GAGIK A. ZHAMHARYAN

On questions of ideological control of “national revival” in Soviet Armenia and its responses in the public consciousness	143
---	-----

KAREN G. MKRTCHYAN

The participation of the Armenian community of Iran in the Pan-Armenian initiatives in the 2000s.	162
--	-----